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Свобода. Мабуть, це одне з найважчих випробувань, яке випало на долю 

людства. Адже, створивши людину,  Бог наділив її свободою вибору  між 

Добром і Злом. Чим же насправді є свобода – найвеличнішим даром чи 

важким випробуванням? Адже можливість робити вільний вибір покладає 

велику відповідальність на людину. Після здійснення вибору між Добром та 

Злом вся відповідальність за подальші дії покладена на того, хто його 

здійснив. І все, що в подальшому робитиме людина, визначає не лише її 

долю, але й долю інших. 

 

Особливо великою є відповідальність за цей вибір тих, хто своїми діями 

впливає на долі цілих країн та народів.  

 

Досить часто керманичі різних держав, сильні світу цього, в різні часи 

робили свій вибір на користь Зла. Однак, як каже народна мудрість: 

«Неправдою світ пройдеш, але назад не повернешся» – і з цим важко 

сперечатися. Підтвердженням чого є слова Василя Симоненка: «Де зараз ви, 

кати мого народу? Де велич ваша, сила ваша де?» Наведені цитати 

підтверджують той факт, що шлях служіння Злу робить людину його рабом. І 

єдина можливість стати вільним – це вибрати дорогу Добра, шлях світла… 

 

Служіння Світлу робить людину справді вільною. І нехай не вводить в оману 

слово «служіння», дорога добра ніколи не зможе зробити того, хто нею йде, 

невільником. Рабом стає той, хто підкорюється своїм слабкостям, гріхам. 

Гріх – це те, що обмежує волю людини, веде її від Свободи. Свобода – це 

вибір Добра, можливість здійснювати вчинки без докорів сумління, 

приносити людям радість, це легкість та невимушеність. 

 

 

 

 

 

 

 


